
 

 
 

Изказване на председателя на ЕП г-жа Мецола пред Европейския съвет 
19 декември 2024 г., Брюксел 

 
Добро утро, скъпи колеги. 
 
Ако има нещо, което ще играе определяща роля за нашия континент през следващите 
години, това е способността ни да останем единни в преследването на поставените цели. 
През 2024 г. не се огънахме пред предизвикателствата. И можем да се гордеем с това. 
През 2025 г. обаче трябва да направим повече, ако имаме наистина сериозно намерение 
да отстояваме мястото на Европа на световната сцена. Нямаме друг избор. 
 
По отношение на Украйна трябва да положим повече усилия за постигане на мир. Но не 
какъвто и да било мир — не някакъв фалшив вариант на мира, изтъргуван от Русия, а 
истински и траен мир. Мир с достойнство, свобода и правосъдие.  
 
Трябва да намерим пътя към постигането на истински мир. Водещият принцип обаче 
трябва да продължи да бъде „решенията за Украйна се вземат с участието на Украйна“. 
Едно е да те допуснат на сцената, съвсем друго е останалите да трябва да се вслушват в 
това, което казваш. 
 
Украйна трябва да бъде в състояние да продължи да говори от силна позиция. Ето защо 
е от стратегическо значение да продължим да подкрепяме формулата за постигане на 
мир и плана за победа на президента Зеленски. От стратегическо значение и в наш 
колективен интерес е да останат замразени активите на Русия и да се договорят 
допълнителни санкции срещу Путин и неговите съюзници — нещо, за което 
Европейският парламент отдавна призовава. Именно поради тази причина е от 
стратегическо значение да останем непоколебими в нашата дипломатическа, финансова, 
военна и хуманитарна помощ за Украйна.  
 
За украинския народ започва още една зима в условията на война, която може да се 
окаже най-тежката за него до момента, и Европейският парламент засилва подкрепата в 
защита на енергийната инфраструктура на Украйна. Мобилизираме съюзници от целия 
свят, за да гарантираме, че Украйна продължава да бъде приоритет в глобалния дневен 
ред и че тя получава възможно най-широка международна подкрепа.  
 
Спешно са необходими действия с по-широк обхват, защото руската намеса в Молдова, 
Грузия и Западните Балкани продължава да бъде един от най-неотложните ни проблеми, 
свързани със сигурността. Всички ние сме на едно мнение по този въпрос — защото от 
години заявяваме, че разширяването е геополитическа необходимост. Въпреки това през 
последното десетилетие членовете, които изгубихме, са повече от тези, които 
спечелихме. Имам предвид, че ако продължим да бъдем нерешителни, не бива да се 
изненадваме, ако други се възползват, за да запълнят празнотата.  
 
Все още не е прекалено късно. В Грузия хората протестират по улиците вече няколко 
седмици, като мирно призовават за европейско бъдеще. В Молдова президентът Мая 
Санду настоява за бързото приемане на Инструмента за растеж за Молдова. 
Парламентът ще ускори разглеждането на този процес. Вчера на срещата на върха за 
Западните Балкани чухме лидерите да говорят за своите усилия за сближаване с 
Европейския съюз. Разбира се, реформите трябва да бъдат истински и изпълнението им 
ще бъде от ключово значение. Разширяването трябва да продължи да се извършва по 



 

 
 

заслуги и в съответствие с нашите критерии. Ние самите обаче също трябва да положим 
повече усилия.  
 
Както постъпихме с историческото решение за пълно интегриране на Румъния и 
България в Шенгенското пространство. Знаем, че нашите румънски и български 
приятели работят толкова упорито и толкова отдавна, за да постигнат това. Затова 
казвам от името на Парламента и лично от мое име: поздравления, наистина го 
заслужавате!  
 
Когато говорим за нашите съседи в по-широк аспект, трябва да говорим и за 
изграждането на свободна и демократична Беларус. Така наречените „президентски 
избори“, насрочени за 26 януари, отново ще покажат липсата на свобода и демокрация в 
страната. Това ще бъде важен момент, в който хората ще очакват реакцията на Европа. 
И в този момент те заслужават да видят в лицето на Европа един истински лидер, 
заслужават да видят реални решения и реални действия.  
 
Същото важи и за положението в Близкия изток. Неотдавнашното споразумение за 
прекратяване на огъня между Израел и Ливан ни дава искрица надежда. То ще спаси 
човешки живот, ще осигури помощ и ще даде възможност за възстановяване. Мирът 
обаче не може да се крепи само на надеждата. Ето защо ще продължим твърдо да 
призоваваме за освобождаване на заложниците в Газа. Ще продължим решително да 
настояваме за прекратяване на огъня. Ще продължим да работим неуморно за 
намаляване на напрежението. И нашите усилия за постигане на мир в дългосрочен план 
трябва да останат непоколебими. 
 
Положението в Сирия също е критично. Милиони сирийци търсят свободно, стабилно и 
сигурно бъдеще след рухването на бруталния режим на Башар ал-Асад. Това, което ще 
се случи през следващите дни, е от изключително значение. И изборът, който правим 
сега, ще бъде определящ за това бъдеще.  
 
По пътя напред трябва да се ръководим от принципите на диалог, единство, зачитане на 
основните права и международното право. Сега е моментът да покажем, че можем да се 
справим. Да взаимодействаме по-активно с партньорите в региона, за да намерим 
решение. Бездействието ще ни струва твърде скъпо.  
 
В заключение бих искала да кажа няколко думи за Едмундо Гонсалес Урутия, 
легитимния новоизбран президент на Венесуела, и Мария Корина Мачадо, лидера на 
демократичните сили в страната. Тази седмица Европейският парламент им връчи 
наградата „Сахаров“ за свобода на мисълта за 2024 г. В този изключително важен 
момент трябва да останем единни и продължим да оказваме подкрепа, така че Едмундо 
Гонсалес Урутия да може да се завърне у дома следващия месец, за да заеме полагащото 
му се място като президент. 
 
На Европа е отредено да изпълнява важна роля в Украйна, в съседните държави, в 
Близкия изток, в Латинска Америка и навсякъде по света. Време е да покажем, че сме 
достойни за тази роля, за очакванията, които се възлагат на Европа, и трябва да го 
направим заедно. 
 
Благодаря Ви. 


